

[A] 十點二十分會播放一則兩分鐘左右的動畫短片，影片只會播放一次，請仔細觀看。看完後，請用英文寫一篇不少於 150 個字(words)的故事來描述短片的內容。在故事的最後，請清楚寫出你的故事要傳達的寓意(moral lesson)是什麼。(20 %)

---

---

---

---

---

---

---

---

---

---

---

---

---

---

---

---

---

---

---

---

---

---

---

---

---

---

---

---

---

---



[B] 請將下列中文翻為通順、合文法的英文句子。(24 %)

1. 相較於他們父母的世代，現在學生享受更多的學習資源。
2. 然而，如何專心於學習上已變成他們必學的課題之一。

---

---

---

---

---

---

3. 台灣便利商店成功的主因是他們所提供的各式服務。
4. 無庸置疑，便利商店已經大幅地改變了台灣人民的購物習慣。

---

---

---

---

---

---

5. 月光從窗戶流瀉而入，照亮了屋內一隅。

---

---

---

---

6. 要是那些粗心大意的人在離開前就把火撲滅，這樣的森林大火也不。

---

---

---

[C] 請仔細閱讀以下 22 個英文句子後，回答下列三個問題；請將題號標示清楚。

**exacerbate** v.

1. The proposed factory shutdown would only exacerbate our unemployment problems.
2. Her mother's interference exacerbated the difficulties in their marriage.
3. His aggressive reaction only exacerbated the situation.
4. The recession has exacerbated this problem.
5. This attack will exacerbate the already tense relations between the two communities.
6. I don't want to exacerbate the situation.
7. Mr. Powell-Taylor says that depopulation exacerbates the problem.
8. Scratching exacerbates a skin rash.
9. His angry comments have exacerbated tensions in the negotiation process.
10. The symptoms may be exacerbated by certain drugs.
11. Longstanding poverty has been exacerbated by racial divisions.

**deteriorate** v.

12. The unrest rapidly deteriorated into civil war.
13. She was taken into hospital last week when her condition suddenly deteriorated.
14. Air quality is rapidly deteriorating in our cities.
15. Relations between the two countries have deteriorated further this week.
16. The weather gradually deteriorated as the day went on.
17. We knew that, for the children's sake, we had to prevent our relationship from deteriorating any further.
18. The economic situation could quickly deteriorate into social unrest.
19. The weather deteriorated rapidly so the game was abandoned.
20. The discussion deteriorated into a bitter quarrel.
21. Strategic planning systems can sometimes deteriorate into meaningless exercises.
22. The disagreement deteriorated into a fight.

C-1. What do *exacerbate* and *deteriorate* probably mean in Chinese? (寫出這兩個字的中文意思) (4 %)

C-2. Based on these sentences, how is *exacerbate* different from *deteriorate* in terms of usages? Please explain and give examples. (此題用中文回答) (10 %)

C-3. Please write a 100-word paragraph. In your paragraph, describe how you expand your English vocabulary and what you should pay attention to when it comes to learning new words. (此題用英文回答) (12 %)

---

---

---



Ruled lines for writing content.









